
Stanovska organizacija JUU 
Iz društev: 

Vabila: 
= JUU SRESKO DRUŠTVO LITIJA 

bo zborovalo v soboto 10. decembra t. 1. ob 
9. uri v Ljubljani pri Mikliču. — Dnevni red: 
1. Predavanje g. Vladimirja Kapusa, urednika 
»Lovca«: Narava — mladina — šola. 2. Pred
sedniški zbor JUU v Mariboru in spomenica. 
(Prečitajte predzadnjega U. T.) 3. Poročila 
odbornikov (zapisnik zadnjega zborovanja, 
sklepanje o razvrstitvi zborovanj itd.). 4. Slu
čajnosti in predlogi. — Pol ure pred začetkom 
zborovanja bo istotam odborova seja. 

Odbor. 
= JUU SRESKO DRUŠTVO LAŠKO 

bo zborovalo v četrtek 15. decembra 1932. na 
Zidanem mostu v šoli ob 9. uri zjutraj s sle
dečim dnevnim redom: 1. Zapisnik. 2. Do
pisi. 3. Poročilo funkcionarjev. 4. Predlog 
tovariša Gerlanca o učbenikih in internatih. 
5. Razprava o začasnem učnem načrtu za 
višjo narodno šol. 6. Slučajnosti. 

= JUU SRESKO UČITELJSKO DRU
ŠTVO ZA MARIBOR  MESTO bo zboro
valo v sredo dne 14. dec. t. 1. ob pol 9. uri 
na III. deški osnovni šoli v Mariboru. Dnev
ni red: 1. »A. M. Slomšek iz nacionalnih in 
šolskih vidikov«, predava I v a n C v e t k o . 
2. Predsednikovo poročilo. 3. Stanovske in 
društvene zadeve. — Naj ne bo nihče odso
ten! Pridite vsi pravočasno! — Odbor. 

f*oro<fc«la: 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO LJUB
LJANAmesto je zborovalo v torek, 8. no
vembra zvečer na šentjakobski šoli. Po uvod
nih besedah tov. predsednika je predavala 
profesorica ga. Anica Černejeva o osebnosti 
A. M. Slomška, iz katere so izvirali vsi nje
govi neposredni vzgojni in šolski uspehi. S 
primerjanjem Slomškovega delovanja z delo
vanjem drugih narodnopolitičnih in svetov
noznanih pedagoških voditeljev, je predava
teljica dokazala, da je bil A. M. Slomšek v 
njegovem času ona osrednja sila, okrog ka
tere se je gibalo vse prosvetno življenje v 

naši ožji domovini. Predavanje je bilo po vse
bini in načinu podavanja tako zanimivo in 
prepričevalno, da je marsikdo od navzočih 
šele sedaj prav spoznal vsestransko bogato 
osebnost našega prvega šolnika in zaščitnika 
materinščine v slovenskih in utrakvističnih 
šolah. Za prekrasno predavanje je bila pre
davateljica deležna obče pohvale in priznanja. 

Predavanju je sledilo situacijsko poročilo 
in poročilo o zborovanju zastopnikov sreskih 
učiteljskih društev, ki se je vršilo dne 6. no
vembra t. 1. v Mariboru. Ob tej priliki je bila 
članstvu prečitana »Spomenica sek. JUU za 
dravsko banovino«, katero so navzoči _ z na
vdušenim priznajem — soglasno sprejeli in 
odobrili. Lepo uspelo in dobro obiskano zbo
rovanje je trajalo nad 2 uri. Članstvo je do
bilo natančen upogled v ogromno delo vod
stva naše sekcije in s soglasnim sprejetjem 
spomenice to delo tudi priznalo ter se ob
enem oddolžilo spominu 70letnice smrti ve
likega slovenskega pedagoga. 

Mlekuž Vekoslav, Josip Mihelič, 
predsednik. tajnik. 

+ JUU  SRESKO DRUŠTVO SLO
VENJGRADEC je zborovalo v soboto 3. de
cembra v Slovenjgradcu. Obisk je bil 84 pro
centen. 

Predsednik tovariš Kopač Leopold je 
uvodoma pozdravil vse navzoče, zlasti one iz 
oddaljenih krajev ter grajal postopanje bliž
njih, ki se ne udeležujejo itak redkih dru
štvenih zborovanj. S tem so pokazali popolno 
brezbrižnost do organizacije; z odsotnostjo 
se odtegujejo tudi vsakemu aktivnemu sode
lovanju. Zato ponovno poziva vse navzoče k 
rednemu posečanju zborovanj, kakor tudi k 
intenzivnemu stanovskemu delu v organiza
ciji. 

Nato je podal obsežno poročilo o seji 
upravnega odbora ter o zborovanju predsed
nikov JUU sekcije za dravsko banovino, ki sta 
se vršili v dneh 5. in 6. nov. t. 1. v Mariboru. 

Izčrpno je orisal delo sekcije glede redne
ga napredovanja učiteljstva, stalnosti, preme
stitev, naturalnega stanovanja in stanarine, 
namestitve novincev in kontraktualcev, učnih 
načrtov, pravilnika, ukinitve monopola na 
zvezke, obrambe in zaščite članstva, šolskih 
proračunov, šolske administracije itd. V de
bato so posegli zlasti js/es. šol. nadz. gospod 
Miloš Grmovšek ter tovariša Zupančič in 
Zehrer. 

Soglasno in z odobravanjem je bila spre
jeta spomenica o položaju učiteljskega stanu 
s sledečo resolucijo: 

Sresko društvo v Slovenjgradcu je na svo
jem zborovanju, dne 3. nov. 1932. soglasno 
sprejelo spomenico predsedstvenega zbora 
JUU za dravsko banovino ter poziva sekcijo, 
naj še nadalje z vso odločnostjo zastopa inte
rese učiteljstva in vztraja pri svojih pravičnih 
zahtevah. 

Tovariš Zehrer je predaval o temi: »Do
morodnost v narodni šoli«. V zanimivbm in 
stvarnem referatu je opozoril na napake pri 
tem pouku ter podal smernice za prehod k 
modernemu strnjenemu pouku, za kar je žel 
splošno pohvalo in priznanje. 

. Sklepi: 
1. Člani, ki se društvenega zborovanja ne 

udeležijo ter izostanka ne opravičijo, se na
vedejo imenoma v zapisniku ter na prihod
njem zborovanju prečitajo. Enako tudi oni, ki 
predčasno zapuste zborovanje. 

2. Ker so se znižale plače drž. uradnikom 
s 1. aprilom 1932. z motivacijo, da so se zniža
le tudi cene življenjskim in drugim potrebšči
nam, izražamo svoje upanje, da se nam bodo 
plače zopet zvišale, ker se je dvignil tudi in
deks cen. Apeliramo tozadevno tudi na gg. 
senatorje in poslance dravske banovine. 

3. Sekcija JUU se naproša, da protestira 
pri »Svetu slušateljev Aleksandrove univerze« 
proti resoluciji, ki je bila sprejeta na njiho
vem zborovanju proti vstopu učiteljev na 
univerzo. Ker imajo učitelji zakonito pravico 
za nadaljnji študij na univerzi, odpade argu
mentacija S. S. A. U., da povečajo kader brez
poselnih profesorjev in se bodo absolventi 
učiteljišča posluževali te pravice ravno tako, 
kakor absolventi ostalih srednjih šol. 

4. Prih. zborovanje se bo vršilo drugo so
boto februarja. Končno je predsednik opozo
ril vse navzoče še na samaritanski tečaj, ki se 
vrši pod okriljem Rdečega križa od 4. decem
bra dalje na osnovni šoli v Slovenjgradcu. 
Kopač Leopold, Iglar Rajko, 

predsednik. tajnik 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO RADOV
LJIŠKO je zborovalo dne 12. XI. t. 1. ob 10. 
uri dopoldne v osnovni šoli na Jesenicah. 
Udeležba članstva je bila zelo častna, kar 
kaže, da ima članstvo potrebno zanimanje 
za društveno delovanje in stanovska vpraša
nja. Navzočih je bilo 97 članic in članov. 

Po običajni otvoritvi in pozdravu na nav
zoče prečita predsednik društva razne aktu
alne dopise, ki jih sprejme članstvo po stvar
nem tolmačenju na znanje. 

Dalje je bil sprejet predlog tov. Baeb
lerja, da se na vsakem zborovanju sklepa, 
kje bo prihodnje zborovanje. 

Z ozirom na neredno plačevanje člana
rine nekaterih članov je bil sprejet predlog, 
da se ista pobira mesečno po šolskih upra
viteljih. 

Po utemeljitvah tov. Pereniča, razrednika 
oddelka za manjnadarjene na Jesenicah, je 
bil sprejet njegov predlog o ustanovitvi po
možnega razreda v obliki internata za vse šo
le radovljiškega sreza. 

Tov. predsednik opraviči odsotnost tov. 
Skulja, ki je zadržan radi seje ban. šol. od
bora, nakar izvede tov. Pibrovec ob splošnem 
zanimanju praktičen nastop v smislu delovne 
šole. Po nastopu se je vnela mestoma jako 
živahna in dolgotrajna debata, v katero so 
posegale članice in člani, prav posebno še tov. 
predsednik, Pibrovec, Gradnik, Serajnik, Hu
mer, Hafnerjeva, Schrottova in Perenič. Iz 
interesantne in stvarne debate je razvidna po
treba, da bi se taki nastopi še večkrat vršili 
na naših zborovanjih, kar je zelo koristno 
posebno za mlajše učiteljstvo. 

Tov. Požar je prečital spomenico, ki je 
bila sprejeta na predsedniškem zboru v Ma
riboru. Sprejeta je bila od članstva z ogrom
nim aplavzom in je bila od članstva soglasno 
odobrena. 

Prihodnje zborovanje se vrši v januarju. 
E. Schifrer, Skender Oton, 

t. č. predsednik. t. č. tajnik. 


